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20 bin su 
saati patladı

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

02 Şubat 2012 tarihli yazısıdır.

2’DE

Üç kutuplu Türkiye 

Ekonomi düzelse 
esnaf para kazanır

Türkiye Cumhuriyeti’nin Başbakanı, 
CHP lideri Kılıçdardoğlu’nun önceki gün 
“Türkiye’yi dindarlar-dinsizler diye ikiye 
ayırıyor’ yorumuna şu sözlerle net bir yanıt 
verdi:

“Benim konuşmamda dindarlar-dinsizler 
diye bir ifade yok. Dindar bir gençlik 
yetiştirme var. Biz muhafakar, demokrat, 
dindar, tarihi değerlere bağlı bir nesil 
yetiştireceğiz.”

Benim gibi düşünen, yani “Çağdaş ve 
demokratik değerlere bağlı laik nesiller” 
yetişmesini bekleyenler varsa Erdoğan’ın 
net tavrını bir kez daha değerlendirip, 
ne yapmak istediği konusunda kararlı 
duruşunu görebilirler.

6198 kişi saatlerinin tamiri 
için başvurdu. Bozulan bazı saat 
sahipleri sularının boşa aktığını 
söylediler. Patlayan saat 1500 liraya 
tamir ediliyor, ısıtılarak açılan su 
saatlerinde ise 4 bin liralık hasar 
meydana geliyor.

Belediye yetkililerinden edinilen 
bilgilere göre şiddetli soğuklar 
yüzünden şehrimizde 20 bine yakın 
abonenin su saati patladı. 

Esnaf ve zanaatkar, ekonominin 
iyileşme gösterdiği söylentisinin 
gerçeği yansıtmadığını belirtirken, 
enflasyonun düşmesinin esnafa 
hiçbir olumlu katkısı olmadığını 
vurgulayan Elektrikçiler Odası 
Başkanı Mustafa Şimşek, 
"Ekonominin iyileştiğini, esnaf 
vergilerini zamanında ödediğinde 
ve yanında çalıştırdığı işçi sayısını 
artırdığında anlarım" diye konuştu.

4’TE
Ali Ersönmez / Eğitimci

Eğitim Sendikacısı

Halen En Gerekli 
Olanı Anlayamadık…

Dünyayı ve yaşamı, ahlâki ve erdemsel 
biçimleriyle sürekli yorumlayan, ama buna 
bağlı olarak yaşamayı beceremeyenlerin (göze 
almayanların) çoğunluk olduğu modern çağda 
her şeyi kemirip, öylece(iziyle) bırakıyoruz. 
Bu durumda ilgi, bilgi, eğitim, politik kimlik, 
manifestolarımız, sağladıklarımız yaşamaya 
evirilmiyorsa; öğrenmedik, anlamadık ve de 
bilemedik demek oluyor. Elde ettiklerimiz ve 
yıllar boyu içimizle ve zihnimizle edindiklerimiz 
gerçek bir sevgiyi, anlayışı, dönüşümü, aktivizmi 
ve bütünlüğü tayin etmiyorsa ne anlamı var bu 
emeğin ne önemi var koca analizlerin.

Son günlerde yeniden artış gösteren anız yangınları 
ile ilgili açıklama yapan Şehitkamil Ziraat Odası 
Başkanı Cuma Yiğit, ‘’Gıdaya olan ihtiyacımızın her 
zamankinden daha fazla olduğu günümüzde, tarımsal 
üretimi tehlikeye atma lüksümüz yoktur. Bu bilinçle hem 
vatandaşlarımız hem çiftçilerimiz toprağımızı koruma 
konusunda daha duyarlı olmalı’’ şeklinde konuştu. 

Anız yakmak 
toprağa zarar veriyor
Yiğit, ‘’Üreticilerimiz, 

hasat sonrası aynı 
araziye diğer bir 
ürünün ekimini 
yapacaksa mibzerin 
istenilen bir şekilde 
ekim yapmasını 
sağlamak, yakıt 

tasarrufu ve daha 
iyi tohum yatağı 
hazırlamak adına anız 
yakıyor. Anız yakmak 
yabancı ot ve haşereleri 
yok etmenin yanı sıra 
ekin saplarının mibzer 
gözlerinin tıkanmasını 
engellese de toprağa 
zarar veriyor’’ dedi. 4’TE Cuma Yiğit

Toprağı koruma konusunda 
daha duyarlı olmalıyız

Anız yakmak doğal ve tarımsal ekosistemi bozuyor Acil servislerde çalışanlar  
can güvenliğinden endişeli

Sağlıkta şiddetin can yakmaya devam ettiğini dile 
getiren HEPSEN Gaziantep Şube Başkanı Ayşe 
Kılınç, ‘’Şiddet durmuyor. Bize göre alınabilecek 
önlemler açısından gerekli hassasiyet ve kararlılık 
gösterilmiyor. İnanın, özellikle iş yükünün ve gelen 
hastalarının hayati risklerinin yüksek olduğu acil 
servislerde çalışan arkadaşlarımız, kendi canından 
endişe ediyor’’ ifadelerini kullandı.
Hemşirelerin 

otonomisinin yıldan 
yıla azaldığını 
kaydeden Kılınç, 
‘’Hemşireler, eğitim 
düzeylerine göre 
yaptıkları işleri, bunun 
stresini düşünüyor. 
Sonra sağlık sektöründe 
bulunan diğer 
mesleklerin ya da idari, 
büro çalışanlarının 
ücretlerine, haklarına 
bakınca ister istemez 
bir kıyaslama içine 
giriyor.” dedi. 4’TE Ayşe Kılınç

Kaçak kazıları önlemek için cezalar caydırıcı olmalı

Tarihi eser kaçakçılığı 
ülkenin kanayan yarası

Kaçak kazıları önlemenin yolunun insanları bilgilendirmeden ve cezaların caydırıcı olmasından geçtiğini söyleyen 
Gaziantep Üniversitesi Arkeoloji Bölüm Başkanı Prof. Dr. Atilla Engin, ‘’Kaçak kazıların önüne geçmek çok zor. 

İnsanlar, kültür varlıklarının korunma yönünde bilinçlendirilirse, arkeolojik alanların define yeri olmadığını anlarlarsa, 
kültür varlıklarının ülkemiz ve çocuklarımızın geleceği açısından önemi anlatılırsa kaçak kazılar azalır’’ dedi. 

Eser kaçakçılığının ülkemizin kanayan 
bir yarası olduğunu söyleyen Engin, ‘’Eser 
kaçakçılığı aynı zamanda eserlerin elde 
edilen kültür varlıklarının tahrip edilmesi 
anlamına geliyor. Ülkemiz kültür varlıkları 
açısından çok zengin ama maalesef insan 
eliyle gerçekleştirilen bilinçli ya da bilinçsiz 
tahribatta çok hızlı. Özellikle kaçak kazılar 
neticesinde birçok arkeolojik alanlar geri 
dönüşümü olmayacak şekilde büyük zararlar 
görüyor’’ şeklinde konuştu.

Tüm yerleşim alanlarını 
define merkezi zannediyorlar

Türkiye genelinde olduğu gibi Gaziantep’te 
kaçak kazılar neticesinde arkeolojik alanların 
tahribata uğradığını sözlerine ekleyen 
Engin, ‘’Her arkeolojik alana bir bekçi 
koymak mümkün olmuyor. İnsanlarda da 
bir bilinçsizlik var. Tüm yerleşim alanlarını 
define merkeziymiş gibi zannediyorlar. 
Hatta kaya mezarları dinamit ile patlatılıyor. 
Bunun sonucunda hem kültür varlıkları yok 
ediliyor hem de çıkarılan eserler yurt dışına 
çıkarılıyor ve yok pahasına satılıyor’’ tespitini 
yaptı. 4’TE

İnsanlar Antep’ten yurt dışına kaçmaya başladı
Yaşanan ekonomik sıkıntılar nedeniyle Türkiye’de herhangi bir gelecek ve 

umut ışığı göremeyen vatandaş soluğu yurt dışında almaya başladı. Türkiye 
İstatistik Kurumu, 2023 yılına ait göç istatistiklerine göre yurt dışından Antep’e 

yurt dışından gelen kişi sayısı azalırken, giden sayısında ki artış ise dikkat çekti. 
Gelen azaldı 
giden arttı

Ekonomik krizi bağlı 
olarak yüksek enflasyon ve 
hayat pahalılığı karşısında 
geçinemeyen, geleceğe 
dair herhangi bir umut 
ışığı kalmayan vatandaş 
yurt dışına gitmeye 
başladı. Türkiye İstatistik 
Kurumu’nun 2023 yılına 
ait göç verilerine göre 
kentimizden yurt dışına 
gidenlerin sayısı 2022 
yılına göre arttı. Ancak 
yurt dışından gelenlerin 
sayısı ise azaldı. 4’TE

Karşılıksız çekler, alınamayan 
ödemeler firmaları zora sokuyor

Çek ticari hayatın en önemli ödeme araçları 
arasında ancak bu konuda son dönemde ciddi 
bir sorun yaşanıyor. Çünkü geçen yılın aynı 

'Ödeme 
aracıydı, kredi 
aracına döndü'

dönemiyle kıyaslandığında 
karşılıksız çek sayısında rekor bir 
artış var. Birçok firma bu nedenle 
zor duruma düştü. İcra takipleri 
arttı. 2’DE

Enerji verimliliği yatırımlarıyla devlet 
üniversiteleri arasında 2. sırada

Yükseköğretim 
Kurulu tarafından 
yayımlanan 2023 yılı 
Üniversite İzleme 
ve Değerlendirme 
Genel Raporu'na göre 
Gaziantep Üniversitesi, 
enerji verimliliği 
yatırımlarıyla öne çıkan 
devlet üniversiteleri 
arasında 2’nci sırada yer 
aldı. 4’TE

Valilikten yapılan açıklamaya 
göre, İl Jandarma Komutanlığı 
ekipleri, Oğuzeli ilçesinde 
M.P, H.P. ve S.E.T'nin daha 
önce ticaret yaptıkları kişiyi 
gasbettikleri bilgisine ulaştı.

Teknik ve fiziki takibin ardından 
3 şüpheli, saklandıkları adreste eş 
zamanla operasyonla yakalandı.

Jandarmadaki işlemlerinin 
ardından adliyeye sevk edilen 
zanlılar, çıkarıldıkları nöbetçi 
sulh ceza hakimliğince 
tutuklandı.

Üç gaspçı tutuklandı

Merkez 
Bankası faizi 
yüzde 50’de 
sabit tuttu

Türkiye 
Cumhuriyet Merkez 
Bankası (TCMB), 
temmuz ayı faiz 
kararını açıkladı. 
Piyasaların 
gözlerinin 
çevrildiği 
TCMB'nin, 
Para Politikası 
Kurulu (PPK) 
toplantısından 
haziran ayında 
olduğu gibi politika 
faizini yüzde 50'de 
sabit bırakma 
kararı çıktı. 2’DE

Prof. Dr. Atilla Engin



Türkiye Cumhuriyeti’nin Başbakanı, 
CHP lideri Kılıçdardoğlu’nun önceki 
gün “Türkiye’yi dindarlar-dinsizler diye 
ikiye ayırıyor’ yorumuna şu sözlerle net 
bir yanıt verdi:

“Benim konuşmamda dindarlar-
dinsizler diye bir ifade yok. Dindar bir 
gençlik yetiştirme var. Biz muhafakar, 
demokrat, dindar, tarihi değerlere bağlı 
bir nesil yetiştireceğiz.”

Benim gibi düşünen, yani “Çağdaş ve 
demokratik değerlere bağlı laik nesiller” 
yetişmesini bekleyenler varsa Erdoğan’ın 
net tavrını bir kez daha değerlendirip, 
ne yapmak istediği konusunda kararlı 
duruşunu görebilirler.

Erdoğan’ın söyledikleri, 10 yıllık 
iktidarın imbiğinden süzülen bir sonuç 
mu?

Hayır! Bu bir netice değil, bu bilinenin 
faş edilmesi.

Erdoğan artık karından konuşulanları 
terennüm ediyor.

Zülfü Livaneli Aralık/2003 yılında 
Vatan Gazetesi’nde “Üç kutuplu Türkiye” 
diye bir yazı kaleme almış ve özetle şöyle 

yazmıştı:
“....din eksenli siyaset, Kürt hareketi 

ve Türk milliyetçiliği yoğunlaşması 
var. Yani 1993 yılından beri ısrarla 
savunduğum, üç kutuplu bir Türkiye.”

Evet, üç kutuplu bir Türkiye’ye 
gidiyoruz. Halk muhafazakarlık-laik, 
milliyetçilik ve Kürtçülük ekseninde üçe 
bölünüyor.

Daha doğrusu ve gerçeği, bölündü!
Paul Auster, dünyaca tanınan, kitapları 

milyonlar satan çok ünlü bir yazar. Hele 
şu sıralarda formunun zirvesinde, bütün 
dünya onu konuşuyor.

Paul Auster ne demişti ki Erdoğan bu 
kadar kızdı!

İşte söyledikleri:
“Hapiste yatan yazar ve gazeteciler 

yüzünden Türkiye’ye gelmeyi 
reddediyorum! Kaç kişi oldu? 100’ü 
geçti mi? Biz demokratlar Bush’lardan 
kurtulduk. Bir savaş suçlusu olarak 
yargılanması gereken Cheney’den 
kurtulduk. Neler oluyor Türkiye’de! En 
çok endişelendiğim ülke. Demokrat 
yasaları olmayan ülkelere gitmiyorum 

davet alsam da. Aynı sebeple Çin’den 
gelen davetleri de geri çeviriyorum. Bu 
hükümetleri protesto ediyorum.”

Ne var bunda? Paul Auster bir 
düşünür ve yazar. Özgürlükleri onun 
seslendirmesi kadar doğal ne olabilir?

Fransa’da ifade özgürlüğüne hapis 
cezası veriliyor, bu insan haklarına 
aykırıdır, tarihi bir hatadır diye bütün 
bir ülke bir olup adamların üzerine 
yüklenmedik mi? Protesto yürüyüşleri 
organize etmedik mi?

Eee şimdi ne oldu?
İşte kazın ayağı öyle değil!
Bakın Erdoğan, Paul Auster’i nasıl 

suçluyor:
“Bu yazar en son 2010’da İsrail’e gitmiş. 

Güya İsrail demokrat, laik, insan hak 
ve hürriyetlerinin sınırsız olduğu bir 
ülke. Sen ne cahil bir adamsın. İsrail 
tam bir din devleti. Gazze’de bombalar 
yağdıran bunlar değil mi? Nasıl oluyorsa 
İsrail’deki hak ihlallerini görmüyorlar.”

Bu kadar işin arasında Erdoğan’ın 
muhatap alıpta Paul Auster’e yanıt 
vermesinin altında yatan gerçek şu:

Paul Auster o kadar güzel ve net  gollük 
bir pas attı ki Başbakan Erdoğan’ın ıska 
geçmesi düşünülemezdi.

Beklenen yanıt ve yorumlar gecikmedi.
Önce Paul Auster yanıt verdi: 

“Başbakan İsrail’le ilgili ne düşünürse 
düşünsün, gerçek şu ki orada düşünce 
özgürlüğü var ve ne yazarlar ne de 
gazeteciler hapiste. Orası demokrat bir 
ülke.”

Sonra, İsrail’de faaliyette olan Yılmazlar 
Holding’in sahibi Ahmet Reyiz Yılmaz, 
din devleti olmasının İsrail’in ayıbı değil 
aksine demokratik başarısı oluğunu 
belirtti. “İsrail’in din devleti olması 
bir ayıp değil, İsrail’in dünyanın en 
demokratik ülkesi” olduğunu iddia etti.

Demek ki, din devleti olmak ne ayıp, 
ne de antidemokratik.

Bunu Erdoğan söylemiyor, Paul Auster 
söylüyor, başkaları da söylüyor...

O halde...
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NÖBETÇİ ECZANELERKURUCULARI: Osman TUZCU
Aykut TUZCU

Gazetemiz çalışanları TGC üyesidir.

İmtiyaz Sahibi ve
Sorumlu Yazı İşleri Müdürü

Nurgün BALCIOĞLU
Hukuk Danışmanı

Av. Sıddık Emrah YILMAZ
Yayın Türü

Yerel Süreli Yayın
UETS Adresi: 15513-15569-70521

Yönetim Yeri
Kavaklık Mahallesi Kavaklık Caddesi 

No:6/1
Tel: 0342 215 42 59  

Basım Yeri
Ekspres Gazetesi Tesisleri

Aydınbaba Mah. 57017 Nolu Sokak
Şahinbey/GAZİANTEP

Dağıtım
Kelebek Dağıtım

 www.gaziantepsabah.com - gaziantepsabah@yahoo.com

Bu gazete Basın Meslek İlkelerine 
uymaya söz vermiştir.

Kuruluş tarihi: 2 Şubat 1946
Yıl:78  Sayı : 22.523

24 TEMMUZ 2024 ÇARŞAMBA
(Yerel Gazete)

Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Üç kutuplu 
Türkiye 

Aykut Tuzcu’nun 
02 Şubat 2012

tarihli yazısıdır

Bu yılın ilk altı ayında 
karşılıksız çek sayısındaki 
artış geçen yılın aynı 
dönemiyle kıyaslandığında 
yüzde 80’e yaklaştı, 62 bin 
597’den 111 bin 886’ya 
yükseldi.

İstanbul, Ankara, İzmir, 
Antalya ve Bursa en çok 
sorun yaşanan iller.

Konuyla ilgili olarak 
konuşan Avukat Mustafa 
Zafer, “Çek bir ödeme 
aracıyken sanki bir kredi 
aracına döndü. Bunlar bir 

noktada patladı. 68 milyara 
dayanan karşılıksız çek 
oranıyla karşı karşıya kaldı. 
2024 yılında 5 milyon yeni 
icra takibi açıldı” dedi.

Uzmanlar, çeki kesenlerin 
de alanların da dikkatli 
olması gerektiğini söylüyor.

Kaşılıksız çek sayısındaki 
artışla birlikte esnaf da 
kendince önlem alıyor. 
Esnaf, çekle ödeme yapmak 
isteyen müşterilerinden 
teminat istemeye ya da ön 
ödeme almaya başladı.

'Ödeme aracıydı, kredi aracına döndü'

Karşılıksız çekler, alınamayan Karşılıksız çekler, alınamayan 
ödemeler firmaları zora sokuyorödemeler firmaları zora sokuyor

Çek ticari hayatın en önemli ödeme araçları 
arasında ancak bu konuda son dönemde ciddi 
bir sorun yaşanıyor. Çünkü geçen yılın aynı 
dönemiyle kıyaslandığında karşılıksız çek 
sayısında rekor bir artış var. Birçok firma bu 
nedenle zor duruma düştü. İcra takipleri arttı. 
Esnaf kendince önlemler aldı. Hukukçular ise 
çekle ticaret yapanları uyarıyor.

ABD merkezli yatırım bankası 
JPMorgan, Türkiye'de bankacılık 
bilançolarına yönelik analizinde, 
ikinci çeyreğin dip noktası 
olacağını öngördü.

JPMorgan, 'Türk Bankaları 2024 
İkinci Çeyrek Gözden Geçirmesi: 
Çekirdek eğilimler daha da 
kötüleşecek, ancak ikinci çeyrek 
muhtemelen dip noktayı işaret 
ediyor' başlıklı rapor hazırladı.

Mehmet Sevim, Samuel Goodacre 
ve Sukanya Khan tarafından 
hazırlanan 23 Temmuz tarihli 
raporda bankacılık sektöründe ana 
trendlerin ikinci çeyrekte makro 
tarafta yeniden düzenlemelerin 
banka bilançoları üzerinde 
etkili olmasıyla kötüleşeceği 
ve bu çeyreğin sektör için bir 
dip noktasına işaret edebileceği 

belirtildi.
Raporda bankaların ikinci 

çeyrekte maddi özsermaye kârlılığı 
ortalama olarak yaklaşık yüzde 
20 seviyesinde öngörülürken, 
aynı çeyrekte yıllıklandırılmış 
enflasyonun yüzde 35 olacağı 
belirtilerek söz konusu durumun 
net faiz marjıyla ilgili yoğun baskı 
sonucu şekillendiği ifade edildi.

'YIL SONUNDA TOPARLANMA 
BAŞLAR'

Bununla birlikte analistler bu 
çeyreğin bu anlamda bir dip 
noktası olacağını, üçüncü çeyrekten 
itibaren net faiz marjlarının 
genişleyeceğini öngördü. Bu 
durumun yılın sonuna doğru 
maddi özsermaye kârlığında 
toparlanmayı beraberinde 
getireceği ifade edildi Artıgerçek

JPMorgan: Türkiye'de banka 
bilançoları dip yapacak

Ekonomistlerin beklentisi de TCMB'nin 
faiz kararını sabit bırakacağı yönündeydi.
Merkez Bankası, 31 Mart yerel 

seçimlerinden önce sabit tutması beklenen 
faizi “enflasyon görünümündeki bozulma" 
nedeniyle yüzde 50'ye yükseltmişti. TCMB, 
nisan, mayıs ve haziran aylarında da faizi pas 
geçerek yüzde 50'de sabit bırakmıştı.

Başkan Yaşar Fatih Karahan ile kurul üyeleri 
Osman Cevdet Akçay, Elif Haykır Hobikoğlu, 
Hatice Karahan, Fatma Özkul’un imzasını 
taşıyan kararda “Haziran ayında aylık 
enflasyonun ana eğilimi belirgin bir zayıflama 
kaydetmiştir. Öncü göstergeler temmuz 
ayında aylık enflasyonun, para politikasının 
görece etki alanı dışında kalan yönetilen-
yönlendirilen fiyat ve vergi ayarlamaları 
ile işlenmemiş gıda fiyatlarındaki arz 
yönlü gelişmeler neticesinde geçici olarak 

artacağına işaret etmektedir. Buna karşın, ana 
eğilimdeki yükselişin nispeten sınırlı kalacağı 
öngörülmektedir. Yakın döneme ilişkin 
göstergeler yurt içi talebin, halen enflasyonist 
düzeyde olmakla birlikte, yavaşlamaya 
devam ettiğini teyit etmektedir. Hizmet 
enflasyonundaki yüksek seyir ve katılık, 
enflasyon beklentileri, jeopolitik riskler ve 
gıda fiyatları enflasyonist baskıları canlı 
tutmaktadır. Kurul, enflasyon beklentileri 
ve fiyatlama davranışlarının öngörüler 
ile uyumunu yakından takip etmektedir” 
denildi.

Parasal sıkılaştırmanın krediler ve iç talep 
üzerindeki etkilerinin yakından izlendiği 
belirtilen açıklamada şöyle denildi:

“Kurul, parasal sıkılaştırmanın gecikmeli 
etkilerini de göz önünde bulundurarak 
politika faizinin sabit tutulmasına karar 

vermekle birlikte, enflasyon üzerindeki 
yukarı yönlü risklere karşı ihtiyatlı 
duruşunu yinelemiştir. Aylık enflasyonun 
ana eğiliminde belirgin ve kalıcı bir 
düşüş sağlanana ve enflasyon beklentileri 
öngörülen tahmin aralığına yakınsayana 
kadar sıkı para politikası duruşu 
sürdürülecektir. Enflasyonda belirgin ve 
kalıcı bir bozulma öngörülmesi durumunda 
ise para politikası duruşu sıkılaştırılacaktır. 
Para politikasındaki kararlı duruş; yurt 
içi talepte dengelenme, Türk lirasında reel 
değerlenme ve enflasyon beklentilerinde 
düzelme vasıtası ile aylık enflasyonun ana 
eğilimini düşürecek ve dezenflasyon sürecini 
güçlendirecektir.”

Kurul ayrıca, “Sterilizasyon araçları, 
gerektiğinde çeşitlendirilerek etkin şekilde 
kullanılacaktır” notunu düştü.t24

Merkez Bankası faizi yüzde 50’de sabit tuttu
Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası (TCMB), temmuz ayı faiz kararını açıkladı. 

Piyasaların gözlerinin çevrildiği TCMB'nin, Para Politikası Kurulu (PPK) toplantısından 
haziran ayında olduğu gibi politika faizini yüzde 50'de sabit bırakma kararı çıktı.

Türkiye İstatistik Kurumu 
(TÜİK), temmuz ayına 
ilişkin tüketici güven endeksi 
verilerini açıkladı.

Buna göre, TÜİK ve Türkiye 
Cumhuriyet Merkez Bankası 
işbirliğiyle yürütülen tüketici 
eğilim anketi sonuçlarından 
hesaplanan mevsim 
etkilerinden arındırılmış 
tüketici güven endeksi, 
temmuzda, haziran ayına 
kıyasla yüzde 3,1 azaldı. Geçen 
ay 78,3 olan endeks, bu ay 
75,9'a düştü.

Mevcut dönemde hanenin 
maddi durumu endeksi, 
haziranda 63,8 iken temmuzda 
yüzde 5,4 azalışla 60,4'e 
geriledi.

Gelecek 12 aylık dönemde 
hanenin maddi durum 
beklentisi endeksi, haziranda 
79,2 iken bu ay yüzde 4,2 
azalarak 75,9 oldu.

Geçen ay 76,1 olan gelecek 12 
aylık dönemde genel ekonomik 
durum beklentisi endeksi, 
yüzde 7 düşüşle bu ay 70,8 
olarak kayıtlara geçti.

Gelecek 12 aylık dönemde 
dayanıklı tüketim mallarına 
harcama yapma düşüncesi 
endeksi ise haziranda 94 iken 
temmuzda yüzde 2,6 artışla 
96,5'e çıktı.t24

Tüketicinin güveni geriledi
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Belediye yetkililerinden 
edinilen bilgilere göre şiddetli 
soğuklar yüzünden şehrimizde 
20 bine yakın abonenin su 
saati patladı. Zararın yaklaşık 
80 milyon liraya ulaştığı 
tahmin ediliyor. Su saati 
parçalanan abonelerden 6 bin 
198’i onarılması için Belediye 
Su işletmeleri Müdürlüğüne 
başvurdu. Bir su saatinin 4-5 
bin liraya satıldığını ifade 
eden yetkililer, patlayan su 
saatlerinin onarılması için 
1500 liralık masrafın gittiğini, 
ısıtılarak açılan su saatlerinde 
ise zararın 4 bin liraya 
yaklaştığını vurguladılar.

Belediye yetkilileri su 
saatleri parçalanan abonelerin 
kendilerine yardımcı 
olmadığını söyleyerek bir 
sokağa girildiğinde tek su 
saatinin sökülmesi esnasında 
bildirilmeyen sekiz on saatin 
daha çıktığını bildirdiler.

Parçalanan su saatlerinden 
dolayı suyun boşa aktığı, bu 
yüzden maliyetin yükseldiği, 
belediyenin ve yurttaşların 
zarara uğradığı bildirildi.

Suların boşa akmasını 
önlemek için su saati 
parçalananların derhal Belediye 
Su işletmeleri Müdürlüğüne 
başvurmaları gerekiyor.

20 bin su saati patladı20 bin su saati patladı
6198 kişi saatlerinin tamiri için başvurdu. Bozulan bazı saat sahipleri 

sularının boşa aktığını söylediler. Patlayan saat 1500 liraya tamir ediliyor, 
ısıtılarak açılan su saatlerinde ise 4 bin liralık hasar meydana geliyor. NAZAN HIDIROĞLU

Adil ULUSAM: 1943, Gaziantep 
doğumlu. İstanbul, iktisadi, Ticari, ilimler 
Akademisi Dış Ticaret Bölümü mezunu. 
Evli, 2 çocuk sahibi.

 — ANAP, Gaziantep örgütünde 
Taşarcı ve Bakancı diye 2 grubun olduğu 
söyleniyor. Siz ne dersiniz bu konuda? 
Hangi grubu tutuyorsunuz.?

 — Ben grup olduğuna inanmıyorum. 
Yönetim kurulunda AP’den CHP’nin 
sağ kanadından ve MHP’ den üyeler var. 
Hepsi sağcı.

— Peki Milli Selamet Partisinden 
üyeleriniz yok mu? Grup konusundaki 
düşüncelerinizi biraz açar mısınız.? 

— Milli Selamet Partililer biliyorsunuz 
kendi partilerini kurdular. Refah partisi 
var. ANAP Gaziantep teşkilatını Vehbi 
Dinçerler kurdu. Tüm arkadaşları topladı. 
Yönetimdeki arkadaşların hepsi ilk 
gruptan. Bu gruba nasıl Taşarcılar grubu 
denir.

 — Belediye Başkanının bir yıllık 
çalışmasını belediyecilik hizmetleri 
yönünden değerlendirir misiniz.?

 — Belediye elinden gelen tüm 
gayretleri gösteriyor. Belediyede hizmet 
demek para demek. Gerek aşırı sağ, gerek 
sol bize kapanıyor. Ama ANAP bütün bu 
hesapları yapıyor

— Belediye Başkanının adam dövmesi 
sizce nasıl bir olay.? 

—Ben böyle bir olay duymadım. 
— il kongresinde tek liste ile seçime 

girilmesini nasıl değerlendiriyorsunuz.? 
—Kendi kendine güvenmeyen kafasını 

çalıştıran güreşçi mindere çıkmaz. Parti 
iktidara çıktıktan sonra ortaya çıkanları 
halk tercih etmemiştir. 

— En sevdiğiniz yazar, şairleri söyler 
misiniz?

— Halide Edip Adıvar, Yakup Kadri 
Karaosmanoğlu. Şairlerden Ziya Paşanın 
şiirlerini severim.

 — Tarihte en sevdiğiniz, beğendiğiniz 
kişi kimdir.? 

— Atatürk, Roosweit. 
— Tarihte en beğendiğiniz tarihi olay 

nedir.? 
— Cumhuriyetin kuruluşundan sonra 

yapılan devrimler. 
— Nerede yaşamak is terdiniz.? 
— Kendi memleketim de. 
— En beğendiğiniz karakter özellik 

nedir.? 
— Sabır, değişik görüşleri dinleme, 

sorunlara objektif bakabilme. 
— En nefret ettiğiniz karakter özellik 

nedir.? 
— İki yüzlülük, riya... 
— Hangi hataları affedersiniz.? 
— Bilerek yapılanları. 
—En sevdiğiniz uğraş nedir?. 
— İşim, memleketime hizmet etmek. 
— Kimin yerinde olmak isterdiniz.? 
— Kendi yerimde. 
— Karakterinizin belirleyici özelliği 

nedir.? 
—- Uzlaştırıcı olmak.

Politik yöneticilerimizi tanımak ister misiniz?

“Vehbi Dinçerler’in kurduğu guruba 
nasıl Taşarcılar gurubu denir?”

Adil Ulusam: “Ben belediye 
başkanının adam dövmesini duymadım” diyor

Günde 300-500 tane 
arasında satılan balıklar 
İslahiye’den geliyor. Tanesi 
350 liradan satılıyor. Her 
biri 200 gram civarında 
olan balıkların protein, 
fosfor bakımından 
çok zengin oldukları 
belirtiliyor. Besin değeri 
çok yüksek bu balıkların 
satışlarının artırılmasına 
çalışılıyor. Belediye 
Veteriner Hekimi Necmi 
Baran bu konuda hem 
balık satıcısını, hem 
alıcıları teşvik etmeye 
çalıştıklarını belirterek 
şunları söylüyor. 
“Daha önce hiçbir 
balık satıcısı, alabalık 
satmaya cesaret edemedi. 
Çünkü işi bilmiyorlar, 
korkuyorlardı. Balık 

satan esnafa devamlı 
olarak anlattık. Bu işin 
yöntemlerini gösterdik. 
Şimdi balıklar oksijen 
tüplü tankerlerde, yapay 
akvaryumla getiriliyor. 
Böylece bu balıklar uzun 
süre yaşatılabiliyor. 
Havuzlarda üretilen bu 
balıklara kültür balığı 
da deniyor. Ayrıca diğer 
balık cinslerinden hale 
günde 5 ton civarında 
geldiği belirtiliyor. 
Havaların soğuması 
ve yolların bozukluğu 
sonucu balık satışlarının 
azaldığı ifade ediliyor. 
Denizin fırtınalı oluşu 
gelen balık miktarını 
azalttığı gibi bazı balık 
fiyatlarının az da olsa 
artmasına yol açmış.

Artık Gazianteplilerde 
Alabalık yiyecek

Şehrimize ilk kez canlı Alabalık geldi. 
Önceki yıllar ilimize hiç gelmeyen Alabalığı 
bundan sonra Gaziantepliler de yiyebilecek. 
Yazın dahi alabalık satışı olacak. Alabalık 
sadece eski haldeki balıkçıda satılıyor.

Gaziantep Merkez Esnaf 
Kefalet Kooperatifi Olağan 
Genel Kurul toplantısı dün 
saat 10 da Belediye Tiyatro 
salonunda yapıldı, Açılış 
konuşmasını kooperatif 
başkanı Reşat Güzelbey yaptı. 
Kongre divanı başkanlığına 
Mahmut Özbirecikli getirildi. 
Gündem gereğince raporlar 
okundu, hesap bilançoları 

incelendi ve kabul edildi ölen 
veya tahsili mümkün olmayan 
üyelerin borçlarının kooperatif 
ihtiyatlarından karşılanması 
kararlaştırıldı. Kooperatif 
yetkililerinden edinilen 
bilgilere göre eskiden 500 bin 
lira olan imalatçılar kredisi bir 
milyon liraya, satıcı, hizmet 
üreticilerin kredileri de 300 bin 
liradan 600 bin liraya çıkarıldı.

Esnaf Kredileri 2 misline çıkarıldı

Esnaf, BAĞ-KUR primlerini bile 
düzenli ödeyemiyor

Esnafın büyük bölümünün 
ekonomik sıkıntı içinde olduğuna, 
çalışmak isteyen esnafın işsizlikten 
dolayı kahvehanelerde zaman 
geçirmek zorunda kaldığına dikkat 
çeken Şimşek, "Enflasyon düşüyor, 
ama enflasyonun düşmesinin 
ekonominin iyileşmesi anlamına 
geldiğine inanmıyorum. Biz 
enflasyonun düştüğünü, piyasanın 
düzeldiğini işçilerimiz, esnafımız 
inşaatlarda çalıştığı zaman anlarız. 
Kahve köşelerinden kalktığı zaman 
biliriz. Esnaf arı gibi çalışıp emeğinin 
karşılığını aldığında ekonomi iyiye 
gidiyor demektir. BAĞ-KUR primini, 
vergisini, faturalarını düzenli ödediği 
zaman biliriz" dedi.

Büyük sanayicinin işi iyi olabilir, 
ama esnafın değil

Hükümetin ekonomik tedbirlerinin 
yansımasının büyük sanayici ve 
işadamlarına olumlu etki yapmış 
olabileceğini, ancak küçük 
esnafa hiçbir olumlu katkısının 
bulunmadığını ifade eden Şimşek, 
"Esnaf ve sanatkar hükümetin 
aldığı tedbirlerden yararlanamıyor. 
Ekonomik iyileşme varsayımı yerinde 

sayıyor. Ekonomik iyileşmeden, 
büyümeden söz ediliyor., Biz 
sürekli küçülüyoruz. Demek ki bu 
tedbirler bizim için alınmıyor ya da 
bize yansımıyor. Bizim cebimizde 
paramız olsa malzeme almaz mıyız? 
Yanımızdaki işçilerin sayısını 
artırmaz mıyız?" şeklinde açıklama 
yaptı.

Esnaf adresinde bulunamıyor
Oda'ya kayıtlı yüzlerce esnafın yılın 

farklı zamanlarında iş terki verdiği 
için Oda'dan kaydını sildiğini, 
pek çok üyenin ise verdiği adreste 
bulunmadığını belirten Şimşek, 
"Yüzlerce kişinin toplu olarak 
Oda'dan kaydını sildim. Esnafın, 
sanatkarın işi iyi olsa bu insanlar 
işini gücünü memleketini terk 
eder mi? Biz esnaf ve sanatkarın 
işinin iyi olduğuna İnanmıyoruz. 
Eğer esnafın işi iyi olursa, 
çocuklarının ihtiyaçlarını temin 
eder, kahveye değil de işe gider. 
Esnaf ve sanatkar olarak hükümetin 
aldığı tedbirlerin hiçbirinin henüz 
sonucunu göremedik. Vatandaş 
vergisini veremezse, dükkan 
kirasını veremezse, yanında İşçi 
çalıştıramazsa, ne yapacak mutlaka 
terk verecektir" diye konuştu.

Ekonomi düzelse 
esnaf para kazanır

Esnaf ve zanaatkar, ekonominin iyileşme gösterdiği söylentisinin 
gerçeği yansıtmadığını belirtirken, enflasyonun düşmesinin esnafa hiçbir 

olumlu katkısı olmadığını vurgulayan Elektrikçiler Odası Başkanı Mustafa 
Şimşek, "Ekonominin iyileştiğini, esnaf vergilerini zamanında ödediğinde 
ve yanında çalıştırdığı işçi sayısını artırdığında anlarım" diye konuştu.

Güzelbey, mesajında, ümit ve 
beklentilerle yeni bir yıla daha 
girildiğini, bu yılda da dileklerinin 
halkın ve tüm insanların mutluluk, 
refah, huzur ve barış içinde yaşaması 
olduğunu belirtti.

Her yeni yılın getirdiği iyimserlik 
ortamıyla bireylerin olduğu kadar, 
ulusların ve ülkelerin de geleceğe dönük 
umutları ve beklentilerinin arttığını, 
Türkiye'de yaşanmakta olan olumlu 
gelişmelerin, hükümetin izlediği doğru 
politikaların ve Gaziantep'te yaşanan 
gelişmelerin yarınlara daha umutla 

bakılmasını sağladığını ifade eden 
Güzelbey, açıklamasında şu bilgilere 
yer verdi: "İçinde bulunduğumuz şu 
günlerde komşu ülkelerde ve diğer 
ülkelerde yaşanan acıları da kendi 
acımız gibi yüreğimizde duymaktayız. 
Yaklaşan yeni yılın bu yaraları sarması 
dünyada ve ülkemizde barışın, 
dostluğun, kardeşliğin ve hoşgörünün 
müjdecisi bir yıl daha olması en büyük 
temennimizdir. 2005 yılının ulusumuza, 
ülkemize, dünyamıza ve tüm insanlığa 
barış, kardeşlik, huzur, mutluluk ve 
başarı getirmesini diliyorum.

Yaşanmakta olan olumlu gelişmeler Yaşanmakta olan olumlu gelişmeler 
yarınlara daha umutla baktırıyoryarınlara daha umutla baktırıyor

Büyükşehir Belediye Başkanı 
Asım Güzelbey, yeni yıl nedeniyle mesaj yayımladı.

2004 Yılı'nın Gaziantep için her 
açıdan önemli adımlar atılan ve olumlu 
sonuçlar alınan bir yıl olduğunu, valiliğin 
kamu hizmetlerinin en verimli şekilde 
gerçekleştirilmesi için önemli gayretler 
sarfettiğini ifade eden Bilgin, açıklamasında 
şu bilgilere yer verdi: "Önümüzdeki yeni yılda 
da bu gayret, her zaman olduğu gibi ortak 
akılla yönetim ve istişareye dayalı işbirliği 
anlayışı içerisinde daha büyük bir şevk ve 
azimle sürdürülecektir.

Gerek kamu hizmetlerinin gerçekleştirilmesi 
ve gerekse Gaziantep'in ekonomik, 
sosyal ve kültürel alanlarda gelişmesi için 
yapacağımız bütün çalışmalarda, Gaziantepli 

hemşerilerimizin, her zaman olduğu 
gibi, yeni yılda da yardım ve desteklerini 
sürdüreceklerine inancımız tamdır."

Bilgin, Gaziantep'in sanayi ve ticaret 
alanında her geçen gün yükselen başarı 
grafiğiyle bugün ülke kalkınmasında model 
olarak gösterilen bir konuma geldiğini, 
sanayi, ticaret ve ihracattaki başarısıyla ülke 
ekonomisinin gelişmesinde büyük pay sahibi 
olduğunu ifade etti.

Vatandaşların yeni yıla huzur ve güven 
içinde girmesi için İl Jandarma Komutanlığı 
ve Emniyet Müdürlüğü'nün gerekli önlemleri 
aldığını bildiren Bilgin, Gaziantepliler ‘in yeni 
yılını kutladı.

Yeni yıl birlik, beraberlik Yeni yıl birlik, beraberlik 
mutluluk ve huzur getirsinmutluluk ve huzur getirsin

Lütfullah Bilgin, yeni yıl dolayısıyla yayınladığı mesajda, 2004 
yılını birlik, beraberlik, mutluluk ve huzur içerisinde geride 
bırakırken 2005 yılına girmenin mutluluğunu yaşadıklarını belirtti.

Şahinbey Belediye Meclisi'nin olağanüstü 
toplanan yılın son oturumunda, havaalanı 
yolu üzerinden kente girilirken, çarpık 
yapılaşmanın yarattığı çirkin görüntünün 
ortadan kaldırılması için çalışmalara başlanacağı 
açıklandı. Oturumda ayrıca spor tesislerine 17 
bin metrekarelik bir yer ayrılmasını oylamaya 
sundu. Söz konusu gündem maddesinin ittifakla 
ilgili komisyona havale edilmesene karar verildi.

Yapılar yıkılıp sahiplerine daire verilecek
19 M-3a imar paftasında 197-198 pafta 

1973 ada ve 127 parsel üze-rinde imar tadili 
teklifi hakkındaki madde oylamaya sunuldu. 
Başkan Can, madde üzerinde söz almak isteyen 
olup olmadığını sordu. Madde üzerinde söz 
alan olmayınca söz konusu madde hakkında 
açıklama yapan Can, "Havaalanı yolu üzerindeki 
pek çok yer gecekonducular tarafından işgale 
edilmiş. Bu işgal çarpık yapılaşma ve kargacık 
kurkacık konutlar yapılmasına ve kentin 
çirkinleşmesine neden olmuş. Biz buradaki 
yerlerin bir kısmını park alanı yapacağız diye 
bir an önce kurtarma gereği duyduk. Yapılaşan 
yerler için ise taraflarca uzlaşarak onlara konut 
yaptırma karşılığında yıkmak istiyoruz. Bu 
şekilde çirkin yapılaşmayı önleyebiliriz" diye 
konuştu.

Havaalanı yolu üzerindeki 
çirkinlik ortadan kaldırılacak
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Halen En Gerekli 
Olanı Anlayamadık…

Ali Ersönmez / Eğitimci
Eğitim Sendikacısı

Dünyayı ve yaşamı, ahlâki ve erdemsel 
biçimleriyle sürekli yorumlayan, ama buna 
bağlı olarak yaşamayı beceremeyenlerin (göze 
almayanların) çoğunluk olduğu modern çağda 
her şeyi kemirip, öylece(iziyle) bırakıyoruz. 
Bu durumda ilgi, bilgi, eğitim, politik kimlik, 
manifestolarımız, sağladıklarımız yaşamaya 
evirilmiyorsa; öğrenmedik, anlamadık ve de 
bilemedik demek oluyor. Elde ettiklerimiz ve 
yıllar boyu içimizle ve zihnimizle edindiklerimiz 
gerçek bir sevgiyi, anlayışı, dönüşümü, aktivizmi 
ve bütünlüğü tayin etmiyorsa ne anlamı var bu 
emeğin ne önemi var koca analizlerin. 

Ürettiğimiz düşünce ve fikirler, "yarattığımız 
cennet" çoğuna cehennem oluyorsa bu cennet 
yoksulluğun hacmini çoğaltma cehennemidir. Biz 
ne dersek diyelim, dünya dev ekonomik otoriteye 
ve devasa ticaret merkezine çoktan dönüşmüş. 
Tüm kurallar, algılar, bilgiler, deneyimler, sanat, 
ilerleme, tüketim buna göre işleniyor; ırklar, 
kimlikler, kültürler arası diyaloglar bu statükoya 
hizmet edecek şekilde destekleniyor. Bu “modern 
imparatorluğun” kalıcılığı adına damarlarımıza 
kesintisiz disiplin ve koyu hâkimiyet 
pompalanıyor.

Harari, güç oluştukça ihtiyaçlarımıza pek 
de uygun olmayan duygusuz ve mekanik bir 
dünyanın oluşumuna vurgu yapar. Çünkü 
güç yozlaştırır, güç eşitsizliktir, umutların 
baskılanmasıdır, cepheleşmedir. Adalet, eşitlik, 
özgürlük, barış, demokratik değerler adına 
bile yola koyulan oluşum, yapı, devrim veya 
bireyler bile güç ve iktidar obezliğine kapıldıkça 
mücadelenin artık romantik ilgiyi aşamadığı 
bilinir, vaat ettikleri "cennet bahçesi" ile mesafeleri 
ise hızla genişler.

Küresel düzlemde mutlu bir dünyayı hayal 
etmeye elbette hayranlık duyulmalı. Ama 
Harari'nin söylemiyle Avrupalılar ve erkeklerin 
mutluluğunu temel alıyoruz, böylece aldatmış 
oluyoruz tüm evreni; eril ve sınıfsa mitolojiyi 
güncele formüle etmiş oluyoruz. Oysa mutluluk 
ve güvenli koşulları tüm doğa varlıkları için talep 
etmek geçerli yaklaşımdır. Doğayı ve doğal akışı 
atlayarak, önemsizleştirerek mevcut yozlaşma ve 
kibirden, kısıtlayıcı döngüden çıkılmaz.

Erasmus, doğa üzerinden hayatı şöylece 
tanımlar: "doğa onu örten ve engel olan her şeyin 
düşmanıdır." Erasmus, en etkin eserin(değerin) 
bozulmamış olanı olduğuna ilgiyi çevirmemizi 
bekler. Oysa ki birçok filozof, bilge ve objektif 
aktivist ise çağımızı ve tarihsel bilgileri 
yorumlarken hem bilimin hem eğitimin hem 
de modern teknolojik anlayışın arkasındaki 
gücün(emperyal-kapitalist) özellikle bu alanları 
kendi ihtiyaçları çerçevesinde ilerlettiklerini 
anımsatırlar.

Modern Sapiens'in özelliği, ezberledikleri 
ile yetinmesi ve o döngüyü tabulaştırmasıdır. 
Bu modern çağ insanı keşfediyor, fethediyor; 
kahramanlık ve üstünlük öyküleri ile kendine 
hayranlık ve bağlılık uyandırıyor. Harari'nin 
emperyal ideoloji yayılmacılığa dediği bu duruma, 
insanlığı kolaylıkla ele geçirme(sömürme) ustalığı 
da denebilir. Seçilmiş bilgiyle, öğretilen bilmekle, 
şekilsel eğitimle ruh bozgunluğu eksilmiyor, 
aksine ağırlaşıyor. Onun için yaşam, felsefe, sanat 
ve bilim arasındaki kurguya ve gerçek ilişkideki 
faaliyetlerine bakmalıyız, tarihimizi de bu 
sağduyuyla kurmalıyız.

Varoluşçu felsefenin ışığında şunu hatırlamak 
aydınlatıcı olacaktır: "Halen en gerekli olanı 
anlayamadık. Çünkü etrafımıza fazlalık ve hurda 
bilgiler doluşmuş. Bunlar gerekliliğin düşmanıdır. 
Elbette tarihe de, bilgiye de ihtiyacımız da var. 
“Bilim bahçesinde aylak aylak dolaşmayan, 
kendisini yüceltenlerin gücüne dayanıp 
zorunluluklarımıza ve ihtiyaçlarımıza sert ve 
incelikten yoksun bir şeyler fırlatmayan bir 
tarihsel rehberimiz olmalı."

Yaşamak ve harekete geçmek için bir tarihe 
elbette ihtiyacımız var. “Bizi yaşamdan ve 
etkinlikten mutsuzca geri döndürmeyecek, ya 
da bu bencil yaşamı, kötü ve boş etkinlikleri 
mutlu bir hale getiren bir tarih edinmeliyiz.” 
Bizler yalnızca yaşama hizmet ettiği sürece 
bilgiye, fikir ve düşüncelere, kültürel değerlere ve 
tarihe hizmet etmeyi istemeliyiz. Goethe diyor 
ya, "etkinliğimi artırmadan ve beni dolaysız bir 
biçimde yönlendirmeden eğitmekten başka bir 
şey yapmamış her şeyden nefret ediyorum." 
Goethe neden acaba, "cansız eğitimi, etkinliği 
felce uğratan bilimi, bilginin abartılmış kıymetini 
ve bir lüks malı olarak görülen tarihi nefret 
konusu yapıyor. 

Belki de Goethe tıpkı Erasmus gibi, “bize 
yaşamaktan daha değerli, daha tatlı bir şey 
olmadığını” hatırlatmak istiyor. En büyük 
öz saygı, güzel ve hoş olan ne varsa onun 
dergâhından geçmektir. Kendinden, öz 
doğasından uzak olan başka varlığa yakın olabilir 
mi? Kendi kalbiyle barışık olmayan, yorgun, 
karamsar ve sıkılmış varlık hayata ne katabilir 
ki? Sağduyuyu yitirenin sularında hoşnutluk ve 
sevgi nasıl gezinsin ki? Cesaretimizi toplayalım 
ki, kalbimiz özsaygısıyla yüzümüze değsin. 
Kendi kalbi, özü ve tutkusuyla barışık olmayan 
başkalarını nasıl iyileştirebilir ki?

Erasmus’un dediği gibi: “Kalbimde bulunmayan 
bir hissin görüntüsü hiçbir zaman alnımda 
görülmez.” 

En büyük zirve, dünyayı anlarken ve onu 
yorumlarken utanmadan, korkusuzca ve 
aydınlaşmış olarak onu yaşıyor olmaktır…

Yararlanılan Kaynak ve Alıntılamalar:
Subliminal (Leonard Mlodinov)
Sapienes (Y.N.Harari)
Deliliğe Övgü (Erasmus)
Mirdad’ın Kitabı (Mikhail Naimy)
Aklın Serüveni ve İsyanı (Nietzsche)

‘Anız yakmanın sağlayacağı fayda toprağa ve 
çevreye vereceği zararın yanında çok küçük 
kalıyor’ diyen Yiğit, ‘’Hasat sonrası tarla 
yüzeyinde kalan bitkisel artıklar toprağı tavında 
tutuyor ve meyilli arazilerde verimli toprağın su 
ve rüzgâr erozyonuyla kaybolmasına engel oluyor. 
Anız yakmak, doğal ve tarımsal ekosistemin 
tahrip olmasına, zaten organik maddece yetersiz 
olan topraklarımızın iyice fakirleşmesine ve 
toprağın su tutma kapasitesinin azalmasına 
neden oluyor. Anız, yağışların şiddetle toprağa 
düşmesini engeller; yüzey akış hızını azaltır ve 
toprağa sızmasını sağlar’’ açıklamasını yaptı. 

İlgili kurumlar 
tedbirlerini almalı

Organik maddesi çok düşük ve erozyona 
çok açık olan topraklarda anız sürülerek 
veya parçalanarak toprağa yeniden 
kazandırılabileceğini belirten Başkan Yiğit, 
‘’Omurgalı ve omurgasız canlıların yok olmasına 
kısacası doğanın ölümüne neden olan anız 
yangınları hasadın bitmesiyle sezon bitmeden 
birçok bölgede maalesef kendini gösteriyor. Diğer 
taraftan anız yangınları iklim değişikliğinin 
de etkisiyle artan hava sıcaklıklarıyla beraber 
sigara izmaritleri veya elektrik tellerinden çıkan 

kıvılcımlarla da oluşabiliyor. Tüm bu nedenlerle 
anız yangınlarında başta yerel yönetimler 
ve itfaiye olmak üzere ilgili tüm kurumlar 
tedbirlerini almalı’’ ifadelerini kullandı.

Anız yakmak gibi çağ 
dışıuygulamalara son verilmeli

Anız yangını nedeniyle binlerce canlının 
yok edilmesiyle sokakta bir hayvanın diri diri 
öldürülmesinin hiçbir farkı olmadığını kaydeden 

Şehitkamil Ziraat Odası Başkanı Cuma Yiğit, 
konuşmasını şöyle tamamladı: ‘’Anız yangınlarını 
engellemek ve çiftçilerimizi bu konuda 
bilinçlendirmek amacıyla eğitim faaliyetleri 
verilmeli. Doğal kaynakların korunması ve 
sürdürülebilir tarım için anız yakma gibi çağdışı 
uygulamalara son verilmeli, çiftçiye yeni öneriler 
sunulmalı, doğrudan ekim teknolojisi gibi var 
olan faydalı uygulamaların yaygınlaştırılması 
sağlanmalı.’’ Haber Merkezi 

Toprağı koruma konusunda daha duyarlı olmalıyız

Kılınç, “Kimsenin hak ettiğinin 
altında almasını istemese bile, 
‘Madem karşılığı bu kadar 
olacaktı, o zaman neden 
senelerimi verdim ve bu kadar 
emek-yoğun çalışıyorum?’ diye 
kendine sormadan edemiyor. 
Bu düşünce de hemşireleri 
mesleklerinden soğutmaya 
başladı. Halihazırda eksik 
çalışırken, göçler artarken bir de 
meslekten ayrılmaların artması, 
henüz kendini hissettirmemiş 
dev bir risk olarak yakın 
geleceğin sorunlarından biri 
olacak’’ dedi. 

Hemşirelerin bir 
sorunu da belirsizlik

Başkan Kılınç, hemşirelerin 
diğer bir sorunun ise belirsizlik 
olduğuna dikkat çekerken, 
‘’Bakanlıkta sürdürülen ve 
her mesleğin detaylı şekilde 
iş bölümlerinin yapıldığı 
çalışmadan henüz bir sonuç 
çıkmadı. Devam edip etmediğini 
de bilmiyoruz. Hangi işin kim 
tarafından yapılacağı çoğu 
zaman çok sorgulanmadan 
hemşireler üzerine yükleniyor. 
Öte yandan kimin sorumlu 

hemşire olacağı; bakım 
hizmetleri müdürü olacağına 
yönelik net bir kriter, bir 
yönetmelik de bulunmuyor. Ne 
yazık ki bu yöneticiler sözleşme 
ile göreve geldiklerinden 
dolayı her zaman her sorunu 
çözebilmeleri de mümkün 
olmuyor, temel görevleri 
eksiklikler içinde sistemi 
sürdürmek gibi görünüyor. Bu 
da hemşirelerin yönetimlerine 
olan güvenlerini kırıyor’’ 
tespitini yaptı.

Tek kalemde, adil ve 
emeğin karşılığı bir ücreti 

almak hakkımız
Çok farklı kalemlerde ödeme 

aldıklarını ve bu ödemelerin 
çoğunun her ay çalışılan birime 
ve saate göre değişkenlik 
gösterdiğini sözlerine ekleyen 
Kılınç, ‘’Tek kalemde, adil 
ve emeğin karşılığı bir ücreti 
almak, elbette ki hakkımız. Ama 
bugün hemşireler, aldıkları 
eğitim, aldıkları risk, insan 
hayatının sorumluluğu, 16-24 
saatlik, hiçbir ülkenin yapmaya 
dahi yeltenmediği, yapanların 
kaldırdığı bu saatlerce tutulan 

nöbetler, bilmem kaç saat 
mesailere bakılınca hak 
ettiğinden daha az düzeyde 
ödeme alıyor’’ dedi. 

Hemşire olmadan 
hiçbir şey olmaz

İstihdam konusuna 
değinen HEPSEN Gaziantep 
Şube Başkanı Ayşe Kılınç, 
konuşmasını şöyle devam 
ettirdi: ‘’Her ne kadar toplumda, 
çok fazla alım yapıldığı gibi 
bir algı oluşsa da ne yazık 
ki gerçekler öyle gelişmedi. 
Ayrıca sorun sadece algı-gerçek 
arasındaki uçurum değil, 
alımların gerçekten de çok 
az olması diyebiliriz. Bugün 
hastanelerde randevu bulma 
sorunu hekim eksikliğinden, 
bu da ülkedeki şartların alınan 
eğitimle eşleşmemesinden 
kaynaklanmıştı. Bu durum 
hekimler adına nispeten 
düzeltildi, ancak hemşireler için 
durum farklı. Özellikle yatan 
yakını olan ya da kendisi bir 
şekilde hastaneye gitmiş olan 
bilir. Hemşire olmadan, hiçbir 
şey olmaz, sağlık sistemi olmaz.’’ 
Haber Merkezi 

Acil servislerde çalışanlar  
can güvenliğinden endişeli

Bu gerçekten çok 
üzücü bir durum

Prof. Dr. Engin, ‘’Dünyanın 
birçok müzesinde Urartu 
eserleriyle karşılaşıyoruz. 
Urartular Doğu Anadolu’da 
yaşamış. Kaçak kazılar 
sonucunda çıkarılan bu 
tarihi eserle yurt dışına 
kaçırılmış. Bu gerçekten çok 
üzücü bir durum. Özellikle 
İlkbahar ayları ile birlikte 
kaçak kazıların arttığını 
biliyoruz. Bunu yüzey 
araştırmalarımızda net olarak 
görebiliyoruz’’ açıklamasında 
bulundu.

Kaçak kazılara 
yönelik cezai 

yaptırımların 
arttırılması gerekiyor
Kaçak kazılara yönelik cezai 

yaptırımların arttırılması 
gerektiğini vurgulayan Engin, 
‘Geçmiş dönemlerde kazma-
kürek ile yapılan kaçak kazılar 
şimdilerde iş makineleri 
ile yapılıyor. Böyle olunca 
tahribatın boyutu da giderek 
büyümeye başladı. Çünkü 
cezalar çok caydırıcı değil. 
Kaçak kazı yapan kişi çok 
az bir ceza alıyor, bu ceza da 
paraya çevriliyor. Cezaların 
caydırıcı olması için yasal 
düzenlemelerin hayata 
geçirilmesi lazım’’ ifadelerini 
kullandı.

Madeni arama 
dedektörlerinin

yasaklanması lazım
Madeni arama dedektörlerin 

kaçak kazılarda çok 
kullanıldığını sözlerine 
ekleyen Gaziantep 
Üniversitesi Arkeoloji Bölüm 
Başkanı Prof. Dr. Atilla Engin, 
konuşmasını şu kelimelerle 
devam ettirdi: ‘’Aslında 
madeni arama dedektörlerinin 
yasaklanması lazım. Çünkü 
arkeolojik alanlarda küçük 
bir metal parçası sinyali 
alındığında anında orayı 
tahrip ediyorlar. Bu konuda 
da gerekli önlemler alınmalı.’’ 
Haber Merkezi 

Tarihi eser kaçakçılığı ülkenin kanayan yarası

2023 yılında 
Antep’ten 7 bin 780 kişi 

yurt dışına gitti
2022 ile 2023 yılı verilerini 

bakıldığında yurt dışından 
Antep’e gelenlerin sayısında 
azalma, gidenlerin sayısında 
ise yükselme olduğu 2022 
yılında yurt dışından Antep’e 
3 bin 370 kişi gelirken bu 
sayı geçen yıl yılında 254 kişi 
azalarak 3 bin 116’a düştü. 
2022 yılında yurt dışına göç 
edenlerin sayısı 5 bin 175 iken 
bu rakam 2023 yılında 2 bin 
695 kişi artarak 7 bin 780’e 
çıktı. 

Gidenlerin sayısı 
gelenlerin sayısının 

iki katı

Türkiye İstatistik 
Kurumu, 2023 yılına ait 
göç istatistiklerini açıkladı. 
2023 yılında yurt dışından 
ülkemize 316 bin 456 kişi göç 
ederken, ülkemizden yurt 
dışına göç edenlerin sayısı ise 
714 bin 579 oldu. 2023 yılında 
bin 15’i yabancı uyruklu, 2 bin 
101’i ise Türk vatandaşı olmak 
üzere toplamda 3 bin 116 
kişinin göç ettiği Antep’ten 
6 bin 741’i Türk vatandaşı, 
bin 129’u ise yabancı uyruklu 
olmak üzere toplamda 7 
bin 870 kişi yurt dışına göç 
etti. Gidenlerin sayısının 
gelenlerin sayısının iki 
katından fazla olması dikkat 
çekti. Haber Merkezi 

YÖK'ün Türkiye'deki devlet ve 
vakıf üniversitelerinin 2023 yılına ait 
gelişimlerini ve performanslarını birçok 
yönden ele alan raporu, üniversitelerin 
çeşitli alanlardaki başarılarını gözler 
önüne serdi. Raporda, GAÜN'ün enerji 
verimliliği konusundaki yatırımlarıyla 
diğer devlet üniversiteleri arasında 
Galatasaray Üniversitesinin ardından devlet 
üniversiteleri arasında 2’nci sırada yer aldı. 

GAÜN, sadece enerji verimliliği 
yatırımlarıyla değil, aynı zamanda kişi 
başı elektrik enerjisi tüketiminin en 
düşük olduğu üniversiteler arasında 
da ilk beş üniversite içerisinde yer 
alarak sürdürülebilirlik alanında 
önemli bir başarıya imza attı. Bu başarı, 
üniversitenin çevresel duyarlılığını ve 
enerji yönetimindeki etkinliğini de ortaya 
koyuyor. 

Konuyla ilgili olarak GAÜN Rektörü 
Prof. Dr. Arif Özaydın, Gaziantep 
Üniversitesinin, enerji verimliliği ve 
sürdürülebilirlik alanındaki bu başarısıyla 
hem yerel hem de ulusal düzeyde 
örnek teşkil etiğini söyledi. Prof. Dr. 
Özaydın, “Üniversitemizin bu alandaki 
yatırımları, gelecekte de sürdürülebilir bir 
kampüs yaşamını destekleyecek ve diğer 
üniversitelere de ilham kaynağı olacaktır” 
dedi. Haber Merkezi

Enerji verimliliği 
yatırımlarıyla devlet 

üniversiteleri arasında 2. sırada

İnsanlar Antep’ten yurt İnsanlar Antep’ten yurt 
dışına kaçmaya başladıdışına kaçmaya başladı


